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Protokół nr XXIX/2020 

przebiegu XXIX sesji Rady Powiatu w Śremie, 

przeprowadzonej w trybie zdalnym w piątek 28 maja 2021 r. 

  

Obrady rozpoczęto o godz. 13.00. 

W sesji udział wzięło 16 Radnych. Nieobecny był Radny Artur Bielawski. 

Lista obecności Radnych stanowi załącznik nr 1 do protokołu.  

W obradach uczestniczyli również: 

1. Sekretarz Powiatu Dominika Fornalik. 

2. Skarbnik Powiatu Joanna Szczepaniak.  

 

Zaproszenie na sesję stanowi załącznik nr 2 do protokołu.  

 

Ad 1. 

Przewodniczący Rady Marcin Szydłowski otworzył obrady XXIX sesji Rady Powiatu  

w Śremie. Powiedział, że na podstawie art. 32 ust. 2, pkt 1 ustawy z dnia 5 czerwca 1998 roku  

o samorządzie powiatowym (Dz. U. z 2020 r. poz. 920), w związku z art.15zzx ust.1 i 2 ustawy  

z dnia 2 marca 2020 r. o szczególnych rozwiązaniach związanych z zapobieganiem, 

przeciwdziałaniem i zwalczaniem COVID-19, innych chorób zakaźnych oraz wywołanych nimi 

sytuacji kryzysowych (Dz. U. z 2020 r. poz. 1842 ze zm.),  przeprowadzimy w trybie zdalnym 

sesje. 

 

Poinformował zgromadzonych, że obrady sesji Rady Powiatu są transmitowane i utrwalane za 

pomocą urządzeń rejestrujących obraz oraz dźwięk a podstawą prawną tej rejestracji jest art. 6 ust. 

1 lit. c rozporządzenia ogólnego o ochronie danych osobowych. Zgodnie z którym przetwarzanie 

jest niezbędne do wypełnienia obowiązku prawnego wskazanego w art. 15 ust. 1a ustawy o 

samorządzie powiatowym. 

  

Na podstawie listy obecności stwierdził (każdy Radny potwierdził swoją obecności wciskając 

przycisk kworum w systemie eSesja), że w sesji uczestniczy 16 Radnych, co wobec ustawowego 

składu Rady wynoszącego 17 osób stanowi quorum i Rada jest władna podejmować prawomocne 

uchwały.  

 

Porządek obrad:  
1. Otwarcie sesji i stwierdzenie quorum. 

2. Przyjęcie protokołu z XXVIII sesji. 

3. Sprawozdanie Zarządu Powiatu z wykonania uchwał Rady Powiatu. 

4. Sprawozdanie z działalności Zarządu Powiatu. 

5. Przedstawienie Raportu Zarządu Powiatu w Śremie o stanie Powiatu Śremskiego za rok 

2020. 

6. Debata nad Raportem Zarządu Powiatu w Śremie o stanie Powiatu Śremskiego za rok 

2020 : 

a) głosy radnych 

b) głosy mieszkańców. 

7. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia Zarządowi Powiatu w Śremie wotum zaufania. 

8. Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego powiatu wraz ze 

sprawozdaniem z wykonania budżetu za 2020 rok. 

9. Podjęcie uchwały w sprawie absolutorium dla Zarządu Powiatu z tytułu wykonania 

budżetu za 2020 rok. 



 2  

10. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę budżetową na 2021 rok. 

11. Podjęcie uchwały zmieniającej Wieloletnią Prognozę Finansową powiatu śremskiego. 

12. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia gminie Książ Wlkp. pomocy finansowej 

w formie dotacji celowej. 

13. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie zasad udzielania dotacji na prace 

konserwatorskie, restauratorskie lub roboty budowlane przy zabytku wpisanym do rejestru 

zabytków. 

14. Interpelacje i zapytania Radnych. 

15. Wnioski i oświadczenia radnych. 

16. Informacja Przewodniczącego Rady o działaniach podejmowanych w okresie 

międzysesyjnym. 

17. Zamknięcie sesji. 

 

Ad 2. 

Przewodniczący Rady Marcin Szydłowski zapytał, czy Radni zgłaszają uwagi do protokołu  

z XXVIII posiedzenia Rady Powiatu? 

 

Radni nie zgłosili uwag do protokołu. 

 

Przewodniczący Rady przeprowadził głosowanie, w wyniku którego Protokół XXVIII sesji z dnia 

30.04.2021 r. został przyjęty przez Radę Powiatu (16 głosów za).  

 

Ad 3.  

Sekretarz Powiatu Dominika Fornalik poinformowała, że sprawozdanie Zarządu Powiatu z 

wykonania uchwał Rady Powiatu dotyczące sesji z dnia 30.04.2021 r. stanowiące załącznik nr 3 

do protokołu nie wymaga uzupełnienia. 

Przewodniczący Rady Marcin Szydłowski zapytał, czy Radni zgłaszają pytania do 

sprawozdawcy? 

Radni nie zgłosili pytań. 

 

Ad 4. 

Starosta Śremski Zenon Jahns odczytał uzupełnienie sprawozdania z działalności Zarządu 

Powiatu w Śremie. Sprawozdanie z uzupełnieniem stanowi załącznik nr 4 do protokołu.  

Starosta powiedział, że przewodniczący komisji zdrowia Hieronim Bartkowiak nie otrzymał 

odpowiedzi na zadane pytanie w dniu 27 maja br. podczas wspólnego posiedzenia trzech komisji  

dotyczące posługi duszpasterskiej w śremskim szpitalu. Dlatego w tym punkcie posiedzenia on 

udzieli odpowiedzi na zadane pytanie. Wyjaśnił, że kaplica w szpitalu jest nieczynna z uwagi na 

obowiązujące przepisy związane z zapobieganiem, przeciwdziałaniem  i zwalczaniem COVID-19. 

Jeżeli przepisy zostaną zmienione to zostanie otwarta. Poinformował również, że posługę 

duszpasterską na oddziałach covidowych i w szpitalu pełni ksiądz Michał Pękal z Parafii 

Najświętszego Serca Jezusa w Śremie. 

 

Przewodniczący Rady Marcin Szydłowski zapytał, czy Radni zgłaszają pytania do 

sprawozdawcy?   

Radni nie zgłosili pytań. 

 

Ad 5.  

Przewodniczący Rady Marcin Szydłowski  przeszedł do kolejnego punktu porządku obrad 

dotyczącego Przedstawienia Raportu Zarządu Powiatu w Śremie o stanie Powiatu Śremskiego  

za rok 2020. Poinformował, że na szczegółowe pytania związane z raportem będą odpowiadali 

kierownicy jednostek organizacyjnych lub naczelnicy wydziałów starostwa, którzy biorą udział 

w zdalnym posiedzeniu.   
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Raport stanowi załącznik do uchwały Zarządu Powiatu Nr 111/680/2021 z dnia 14 maja 2021 r. 

Sekretarz Powiatu Dominika Fornalik powiedziała, że raport o stanie powiatu zgodnie  

z Ustawą o samorządzie powiatowym przedstawiany jest Radzie Powiatu przez Zarząd Powiatu 

każdego roku do dnia 31 maja, w celu przeprowadzenia dyskusji podczas sesji absolutoryjnej. 

Obowiązek taki wprowadziła ustawa z dnia 11 stycznia 2018 r. o zmianie niektórych ustaw w celu 

zwiększenia udziału obywateli w procesie wybierania, funkcjonowania i kontrolowania niektórych 

organów publicznych. Raport obejmuje podsumowanie działalności Zarządu w roku poprzednim 

w szczególności realizację polityk, programów, strategii oraz realizację uchwał Rady Powiatu. 

Raport sporządzony został na podstawie wszystkich materiałów, dokumentów przedstawionych 

przez wydziały starostwa powiatowego oraz jednostki organizacyjne, a także sprawozdań Zarządu 

Powiatu w Śremie z wykonania uchwał Rady Powiatu. Raport jest dokumentem publikowanym w 

Biuletynie Informacji Publicznej powiatu, aby wszyscy mieszkańcy powiatu mogli się z nim 

zapoznać i wziąć udział w debacie. Warunkiem wzięcia udziału w debacie jest złożenie wniosku 

popartego podpisami co najmniej 150 osób. Termin wniesienia wniosku upłynął w dniu 27.05 br. 

godz. 15.00. Jednak nikt z mieszkańców nie zgłosił chęci udziału w debacie nad raportem.  

Ubiegły rok był bardzo trudny z uwagi na pandemię Covid-19, który wprowadził szereg 

ograniczeń i obostrzeń w wielu sferach życia społecznego co wywoływało ogromny niepokój 

wśród samorządów. Głównie dlatego, że pojawiły się obawy o wysokość wpływów do budżetu z 

podatków, a tym samym pojawiało się zagrożenie wykonania zaplanowanych dochodów. Zarząd 

Powiatu obserwując tą trudną sytuację realizował przyjętą od początku kadencji strategię 

optymalizacji wydatków bieżących i racjonalnego gospodarowania mieniem. W konsekwencji 

mimo tych trudności udało zwiększyć się nakłady na inwestycje. W 2020 roku nastąpił wzrost 

wydatków na infrastrukturę komunikacyjną co przełożyło się bezpośrednio na poprawę 

bezpieczeństwa użytkowników dróg. W porównaniu do 2019 roku kwota przeznaczona na 

inwestycje drogowe zwiększyła się o ponad 700 tys. zł i wyniosła łącznie ponad 2, 5 mln zł. 

Efektem tego jest zmodernizowanie ponad 10 km dróg powiatowych, przebudowa ok. 2 km 

chodników i utworzenie 40 miejsc parkingowych przy drogach powiatowych. Dla zabezpieczenia 

potrzeb zdrowotnych mieszkańców szpital powiatowy przystosował i wyposażył 2 oddziały do 

leczenia pacjentów covidowych. Rozbudowano szpitalny parking, zmodernizowano instalacje 

przeciwpożarową dla dwóch oddziałów. Na poprawę funkcjonowania szpitala przeznaczono 

kwotę 2 mln zł z czego 1 mln zł przeznaczono na organizację oddziałów covidowych. W roku 

ubiegłym kontynuowano również działania mające na celu poprawę stanu powiatowych 

nieruchomości. Kwota przeznaczona na modernizację powiatowych obiektów użyteczności 

publicznej wyniosła ponad 311 tys. zł i była wyższa od kwoty przeznczonej w roku 2019 

o 144 tys. zł. W 2020 roku poszerzono ofertę edukacyjną w szkołach prowadzonych przez powiat.  

Utworzono nowe kierunki kształcenia w Zespole Szkół Technicznych w Śremie. W II Liceum 

Ogólnokształcącym powstała klasa sportowa lekkoatletyczna i e-sportowa. Natomiast w Zespole 

Szkół Rolniczych w Grzybnie powstała klasa technik technologii żywności. Jednocześnie 

przeprowadzano modernizację i wyposażenie bazy szkolnej co wpłynęło na poprawę warunków 

nauczania. W ubiegłym roku sprawozdawczym wydatkowano na ten cel 1,2 mln zł. Pomimo tego, 

że rok 2020 był bardzo trudny to pokazał, że Zarząd Powiatu sprawnie reagował na sytuację w 

powiecie, wszelkie potrzeby mieszkańców. Dzięki dobrej strategii zarządzania finansami Zarząd 

Powiatu nie musiał ograniczać realizacji zadań nałożonych na samorząd powiatowy. Ponadto 

został zwiększony zakres inwestycji, na który przeznaczono wyższe środki od zaplanowanych. 

Potwierdzeniem tego jest wzrost wartości wszystkich przeprowadzonych w roku 

sprawozdawczym inwestycji i remontów. Kwota ta wyniosła ok. 7 mln zł. Przedstawiony Raport 

jest dobrym narzędziem do debaty na temat stanu powiatu oraz oceny działalności Zarządu w 

aspekcie realizacji działań na rzecz jego rozwoju. Wszystkie przedstawione dane pozwalają uznać, 

że wszelkie działania podejmowane w powiecie w ramach programów, strategii, przyjętych 

założeń przez powiat w 2020 roku przyniosły oczekiwane rezultaty. Sekretarz przypomniała, że na 

ewentualne szczegółowe pytania dotyczące raportu odpowiedzą kierownicy jednostek lub 

naczelnicy wydziałów, którzy uczestniczą w zdalnym posiedzeniu. 
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Ad 6.  

Przewodniczący Rady Marcin Szydłowski  przeszedł do kolejnego punktu porządku obrad 

dotyczącego Debaty nad Raportem Zarządu Powiatu w Śremie o stanie Powiatu Śremskiego za 

rok 2020.  

Przewodniczący powiedział, że mimo tego, że raport został opublikowany na stronie internetowej 

powiatu nikt z mieszkańców nie zgłosił chęci udziału w debacie. 

 

Przewodniczący Rady Marcin Szydłowski zapytał czy Radni chcą zabrać głos w debacie. 

Jednocześnie przypomniał aby każdy radny, który chce zabrać głos wcisnął przycisk w programie 

eSesja.  

Radni nie zgłosili głosów. 

Przewodniczący zamknął debatę. 

 

Ad 7.  
Przewodniczący Rady Marcin Szydłowski przeszedł do kolejnego punktu porządku obrad 

dotyczącego podjęcia uchwały w sprawie udzielenia Zarządowi Powiatu w Śremie wotum 

zaufania. 

 

Przewodniczący powiedział, że raport o stanie powiatu, który jest podstawą do późniejszego 

udzielenia wotum zaufania, Zarząd Powiatu przekazał do informacji publicznej w dniu 19 maja br. 

publikując go na stronie internetowej Powiatu Śremskiego. Aby mieszkańcy mieli możliwość 

zapoznania się z raportem. Nikt z mieszkańców nie skorzystał z możliwości wzięcia udziału w 

debacie. Obowiązkiem Rady Powiatu jest dokonanie oceny raportu i po wzięciu pod uwagę 

przebiegu debaty oraz informacji uzyskanych w jego toku zadecydować o udzieleniu Zarządowi 

Powiatu w Śremie wotum zaufania. 

 

Przewodniczący odczytał opinie klubów o projekcie uchwały. (Opinie komisji i klubów do 

wszystkich podejmowanych uchwał stanowią załącznik nr 5 do protokołu). 

 

Klub Radnych Platforma Nowoczesna Koalicja Obywatelska zaopiniował pozytywnie projekt 

uchwały.  

 

Klub Radnych KWW Zenona Jahnsa zaopiniował pozytywnie projekt uchwały. 

 

Klub Radnych Komitetu Wyborczego Prawo i Sprawiedliwość zaopiniował pozytywnie 

projekt uchwały. 

 

Przewodniczący Rady Marcin Szydłowski poddał pod głosowanie uchwałę. 

 

Uchwała nr XXIX/221/2021 w sprawie udzielenia Zarządowi Powiatu w Śremie wotum zaufania 

została podjęta przez Radę Powiatu (15 głosów za, 1 wstrzymujący się) i stanowi załącznik nr 6 

do protokołu. Projekt ww. uchwały stanowi załącznik nr 7 do protokołu. 

 

Ad. 8. 

Przewodniczący Rady Marcin Szydłowski przeszedł do kolejnego punktu porządku obrad 

dotyczącego podjęcia uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego powiatu wraz 

ze sprawozdaniem z wykonania budżetu za 2020 rok.  

 

Skarbnik Powiatu Joanna Szczepaniak (wideokonferencja) wprowadziła krótko w ww. temat, 

przedstawiając uzasadnienie zawarte w uchwale.  

Dodała, że sprawozdanie z wykonania budżetu powiatu za 2020 rok uzyskało pozytywną opinię 

Regionalnej Izby Obrachunkowej w Poznaniu, która stanowi załącznik nr 8 do protokołu. 
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Sprawozdanie finansowe powiatu za 2020 r. stanowi załącznik nr 9 do protokołu. 

Sprawozdanie z wykonania budżetu za 2020 r. stanowi załącznik nr 10 do protokołu. 

Informacja o stanie mienia powiatu stanowi załącznik nr 11 do protokołu. 

 

Starosta Śremski Zenon Jahns (wideokonferencja) podziękował pani Skarbnik za 

przedstawienie wykonania budżetu za 2020 rok. Powiedział, że pani Skarbnik bardzo dobrze sobie 

radzi na stanowisku, które objęła w ubiegłym roku i współpraca z nią bardzo dobrze się układa.    

Następnie powiedział, że inwestycje drogowe i remonty zostały przeprowadzone we wszystkich 

gminach należących do powiatu śremskiego. Utwardzone zostały drogi gruntowe pod nakładki na 

odcinkach Gaj - Krzyżanowo, Wyrzeka - Marszewo, (w tym roku zakończony został odcinek 

Kadzewo-Wyrzeka) ciąg dalszy będzie stanowił remont w m. Wyrzeka - droga bitumiczna wraz 

z chodnikiem. Następnie będzie kontynuowane utwardzanie drogi z Wyrzeki do Błociszewa. 

W gminie Książ Wlkp. była utwardzana droga w m. Gogolewo. W m. Kaleje została nałożona 

nakładka sfinansowana ze środków określonych w budżecie 2020 r. jako niewygasające. Ponadto 

wykonano chodniki w m. Manieczki, Błociszewo, Mechlin, Międzychód, Grzybno, Śrem  

ul. 1 Maja, Książ Wlkp. Parking w m. Szołdry oraz przy cmentarzu parafialnym w Chwałkowie 

Kościelnym. Zostały również zmodernizowane nawierzchnie dróg w m. Ostrowieczno, Lipówka, 

Dolsk przez Trąbinek i Błażejewo, w kierunku m. Brzóstownia oraz na odcinku  

Żabno-Brodniczka. Łącznie na inwestycje drogowe przeznaczono 3.053.000 zł Poza inwestycjami 

drogowymi przeprowadzano remonty na kwotę 1,5 mln zł (jest to dodatkowa kwota oprócz 

zaplanowanych na bieżące utrzymanie dróg) w m. Lubiatowo, Rusocin, Nowieczek, Pokrzywnica, 

Wieszczyczyn, Dobczyn, Podrzekta, Pokrzywnica-Księginki, Lipówka-Podlesie, wyjazd z m. 

Dąbrowa na drogę wojewódzką w kierunku m. Luciny, Przylepki, Brodnica, Szołdry,  

Chrząstowo, Sroczewo, Brzóstownia, Kołacin, Włościejewice. Łącznie na drogi wydatkowane 

zostało 4, 5 mln zł. Ponadto na szkoły wydatkowane zostało ok. 500 tys. zł, a na śremski szpital 

2 mln zł. Z pozostałych inwestycji wykonano odwodnienie budynku Powiatowego Zarządu Dróg i 

Nadzoru Budowlanego w Śremie. Ponadto wykonano instalację elektryczną z wymianą 

wszystkich rozdzielni w przychodni zdrowia przy ul. Chłapowskiego w Śremie za kwotę  

ok. 300 tys. zł. Łącznie na wszystkie inwestycje i remonty wydatkowano ok. 7,3 mln zł. 

W bieżącym roku zostanie przeprowadzonych więcej inwestycji i remontów. Starosta 

poinformował, że w ubiegłym roku powiat nie zaciągał kredytów. Natomiast kredyty, które były 

zaciągnięte wcześniej w bankach komercyjnych zostaną spłacone do końca kadencji czyli w 2023 

roku.  

 

Radny Emil Majsner (wideokonferencja) podziękował za merytorycznie przygotowane 

sprawozdanie finansowe. Powiedział, że w bilansie po stronie aktywów wykazuje się spadek w 

środkach trwałych które kształtują się odpowiednio w gruntach 56 tys. zł, w budynkach i lokalach 

507 tys. zł, urządzeniach technicznych i maszynach 120 tys. zł co łącznie daje kwotę ok. 800 tys. 

zł. Zapytał z czego on wynika, ze spadku wartości nieruchomości czy środków trwałych tym 

bardziej, że została sprzedana nieruchomość w Brodnicy za kwotę ok. 200 tys. zł. Natomiast 

różnica w bilansie między początkiem, a końcem roku wynosi 800 tys. zł.  

 

Skarbnik Powiatu Joanna Szczepaniak (wideokonferencja) odpowiedziała, że powiat sprzedaje 

i nabywa środki trwałe. W bilansie uwzględnienia się również odpisy amortyzacyjne, dlatego   

podana wartość zawiera zarówno sprzedane i zakupione środki trwałe przez powiat, a także 

nieodpłatnie otrzymane.  Dane, które są podane w bilansie są  wynikiem tych składowych. 

 

Radni nie zgłosili więcej głosów. 

Przewodniczący Rady zamknął dyskusję i odczytał opinie Komisji stałych i Klubów. 
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Komisja Budżetu, Rozwoju Gospodarczego Powiatu i Przestrzegania Prawa zaopiniowała 

pozytywnie projekt uchwały. 

 

Komisja Oświaty, Kultury, Sportu i Rekreacji zaopiniowała pozytywnie projekt uchwały. 

 

Komisji Zdrowia, Pomocy Społecznej oraz Rolnictwa i Ochrony Środowiska zaopiniowała 

pozytywnie projekt uchwały. 

 

Klub Radnych Platforma Nowoczesna Koalicja Obywatelska zaopiniował pozytywnie projekt 

uchwały.  

 

Klub Radnych KWW Zenona Jahnsa zaopiniował pozytywnie projekt uchwały. 

 

Klub Radnych Komitetu Wyborczego Prawo i Sprawiedliwość zaopiniował pozytywnie 

projekt uchwały. 

 

Przewodniczący Rady Marcin Szydłowski poddał pod głosowanie uchwałę. 

 

Uchwała nr XXIX/222/2021 w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego powiatu wraz ze 

sprawozdaniem z wykonania budżetu za 2020 rok została podjęta przez Radę Powiatu (15 głosów 

za, 1 wstrzymujący się ) i stanowi załącznik nr 12 do protokołu. 

 

Ad. 9. 

Przewodniczący Rady Marcin Szydłowski przeszedł do kolejnego punktu porządku obrad 

dotyczącego podjęcia uchwały w sprawie absolutorium dla Zarządu Powiatu z tytułu wykonania 

budżetu za 2020 rok. 

Poinformował, że sprawozdanie zostało już omówione przez Panią Skarbnik w punkcie 

wcześniejszym. 

Następnie poprosił o przedstawienie wniosku Komisji Rewizyjnej przewodniczącego pana Marka 

Mostowskiego. 

 

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Marek Mostowski (wideokonferencja) poinformował 

telefonicznie, że w dniu 26 marca 2021 r. Zarząd Powiatu przekazał Radzie Powiatu w Śremie 

sprawozdanie z wykonania budżetu za 2020 rok wraz z informacją o stanie mienia powiatu. 

Następnie, w dniu 06 maja br. dla wypełnienia wymagań przepisów o samorządzie powiatowym 

Komisja Rewizyjna w składzie: Marek Mostowski-przewodniczący, Paweł Wojna 

wiceprzewodniczący, Elżbieta Michalska – sekretarz, Hieronim Bartkowiak – członek 

przeprowadziła szczegółową analizę ww. sprawozdania. Analizie podlegały dochody i wydatki 

budżetu powiatu, wydatki majątkowe z budżetu powiatu, przychody i rozchody budżetu powiatu, 

wynik budżetu powiatu.  

Z uwagi na problemy techniczne pan Marek Mostowski nie dokończył wypowiedzi dlatego 

przewodniczący poprosił, aby głos w tej sprawie zabrała pani Skarbnik.  

 

Skarbnik Powiatu Joanna Szczepaniak (wideokonferencja) powiedziała, że Komisja Rewizyjna 

zapoznała się również ze sprawozdaniami rocznym Rb – 27 s, rocznym Rb 28 s, rocznym RB –

NDS, finansowym za rok 2020 oraz informacją o stanie mienia komunalnego.  

Wniosek został przyjęty przez wszystkich członków komisji jednogłośnie. Następnie 

Przewodniczący Rady Powiatu przedłożył Regionalnej Izbie Obrachunkowej wniosek Komisji 

Rewizyjnej o udzielenie absolutorium Zarządowi Powiatu w Śremie. W odpowiedzi na wniosek 

skład orzekający Regionalnej Izby Obrachunkowej w Poznaniu wyraził opinię, że wniosek 

Komisji Rewizyjnej Rady Powiatu w Śremie w sprawie udzielenia absolutorium Zarządowi 
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Powiatu w Śremie z wykonania budżetu powiatu za 2020 rok został podjęty i uzasadniony zgodnie 

z wymogami prawa.  

Opinia RIO o wniosku Komisji Rewizyjnej stanowi załącznik nr 13 do protokołu. 

 

Przewodniczący Rady otworzył dyskusję. 

Radni nie zgłosili głosów.  

 

Przewodniczący Rady zamknął dyskusję i odczytał opinie Komisji stałych i Klubów. 

 

Komisja Budżetu, Rozwoju Gospodarczego Powiatu i Przestrzegania Prawa zaopiniowała 

pozytywnie projekt uchwały. 

 

Komisja Oświaty, Kultury, Sportu i Rekreacji zaopiniowała pozytywnie projekt uchwały. 

 

Komisji Zdrowia, Pomocy Społecznej oraz Rolnictwa i Ochrony Środowiska zaopiniowała 

pozytywnie projekt uchwały. 

 

Klub Radnych Platforma Nowoczesna Koalicja Obywatelska zaopiniował pozytywnie projekt 

uchwały.  

 

Klub Radnych KWW Zenona Jahnsa zaopiniował pozytywnie projekt uchwały. 

 

Klub Radnych Komitetu Wyborczego Prawo i Sprawiedliwość wstrzymał się od głosu. 

 

Przewodniczący Rady Marcin Szydłowski poddał pod głosowanie uchwałę. 

 

Uchwała nr XXIX/223/2021 w sprawie absolutorium dla Zarządu Powiatu z tytułu wykonania 

budżetu za 2020 rok (15 głosów za, 1 wstrzymujący się) i stanowi załącznik nr 14  

do protokołu. 

 

Przewodniczący Rady poinformował, że Zarząd Powiatu otrzymał absolutorium z tytułu 

wykonania budżetu za ubiegły rok.  

Starosta Śremski Zenon Jahns podziękował wszystkim Radnym, którzy głosowali za 

udzieleniem absolutorium dla Zarządu Powiatu. Dodał, że w ubiegłym roku również jedna osoba 

wstrzymała się od głosu. Jest to ten sam pan Radny, „który stara się wyróżnić, rasowy polityk”. 

Podziękował Radzie Powiatu za wyrozumiałość w wielu sprawach i bardzo dobrą współpracę. 

Słowa podziękowania skierował również do pani Sekretarz, Skarbnik, dyrektorów jednostek 

organizacyjnych oraz pracowników starostwa i jednostek organizacyjnych powiatu śremskiego.  

Ponadto w swoim imieniu podziękował za współpracę panu Wicestaroście i członkom Zarządu 

Powiatu.  

Przewodniczący Rady potwierdził, że praca wszystkich na rzecz naszego powiatu jest bardzo 

widoczna. 

 

Ad 10. 

Przewodniczący Rady Marcin Szydłowski przeszedł do kolejnego punktu porządku obrad 

dotyczącego podjęcia uchwały zmieniającej uchwałę budżetową na 2021 rok. 

Poinformował, że Zarząd Powiatu zgłosił autopoprawki do tego projektu uchwały.  

 

Skarbnik Powiatu Joanna Szczepaniak (wideokonferencja) omówiła autopoprawki, które 

stanowią załącznik nr 15 do protokołu. 

 

Przewodniczący Rady otworzył dyskusję i poprosił o zgłaszanie pytań.  
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Radni nie zgłosili głosów.  

Przewodniczący Rady zamknął dyskusję i odczytał opinie Komisji stałych i Klubów. 

 

Komisja Budżetu, Rozwoju Gospodarczego Powiatu i Przestrzegania Prawa zaopiniowała 

pozytywnie projekt uchwały. 

 

Klub Radnych Platforma Nowoczesna Koalicja Obywatelska zaopiniował pozytywnie projekt 

uchwały.  

 

Klub Radnych KWW Zenona Jahnsa zaopiniował pozytywnie projekt uchwały. 

 

Klub Radnych Komitetu Wyborczego Prawo i Sprawiedliwość zaopiniował pozytywnie 

projekt uchwały. 

 

Przewodniczący Rady Marcin Szydłowski poddał pod głosowanie uchwałę. 

 

Uchwała nr XXIX/224/2021 zmieniająca uchwałę budżetową na 2021 rok została podjęta przez 

Radę Powiatu (15 głosów za, 1 wstrzymujący się) i stanowi załącznik nr 16 do protokołu. 

 

Ad 11 . 

Przewodniczący Rady Marcin Szydłowski przeszedł do kolejnego punktu porządku obrad 

dotyczącego podjęcia uchwały zmieniającej Wieloletnią Prognozę Finansową Powiatu 

Śremskiego. 

Poinformował, że Zarząd Powiatu zgłosił autopoprawki do tego projektu uchwały.  

 

Skarbnik Powiatu Joanna Szczepaniak omówiła autopoprawki, które stanowią załącznik nr 17 

do protokołu. 

 

Przewodniczący Rady otworzył dyskusję i poprosił o zgłaszanie pytań.  

Radni nie zgłosili głosów.  

Przewodniczący Rady zamknął dyskusję i odczytał opinie Komisji stałych i Klubów. 

 

Komisja Budżetu, Rozwoju Gospodarczego Powiatu i Przestrzegania Prawa zaopiniowała 

pozytywnie projekt uchwały. 

 

Klub Radnych Platforma Nowoczesna Koalicja Obywatelska zaopiniował pozytywnie projekt 

uchwały.  

 

Klub Radnych KWW Zenona Jahnsa zaopiniował pozytywnie projekt uchwały. 

 

Klub Radnych Komitetu Wyborczego Prawo i Sprawiedliwość zaopiniował pozytywnie 

projekt uchwały. 

 

Przewodniczący Rady Marcin Szydłowski poddał pod głosowanie uchwałę. 

 

Uchwała nr XXIX/225/2021 zmieniająca Wieloletnią Prognozę Finansową Powiatu Śremskiego 

została podjęta przez Radę Powiatu (15 głosów za, 1 wstrzymujący się) i stanowi załącznik nr 18 

do protokołu. 
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Ad 12. 

Przewodniczący Rady Marcin Szydłowski przeszedł do kolejnego punktu porządku obrad 

dotyczącego podjęcia uchwały w sprawie udzielenia gminie Książ Wlkp. pomocy finansowej w 

formie dotacji celowej. 

Poinformował, że projekt uchwały był przedstawiany na wczorajszym posiedzeniu Komisji 

Budżetu, więc otworzył dyskusję i poprosił o zgłaszanie pytań. 

 

Radny Marek Mostowski (wideokonferencja) przeprosił, że z uwagi na problemy techniczne nie 

mógł dokończyć swojej wypowiedzi. Jednocześnie podziękował pani Skarbnik, że omówiła 

wniosek Komisji Rewizyjnej o udzielenie absolutorium wraz z opinią RIO o wniosku Komisji 

Rewizyjnej. Pogratulował również udzielonego absolutorium Zarządowi Powiatu. Powiedział, że 

Komisja Rewizyjna pracowała stacjonarnie. Następnie słowa podziękowania skierował do 

członków komisji pani Elżbiety Michalskiej – sekretarz komisji, Paweł Wojna – członek, 

Hieronim Bartkowiak – członek. Kończąc wypowiedź zapytał z czyjej inicjatywy zostanie 

udzielona pomoc finansowa dla gminy Książ Wlkp. na działalność bieżącą Centrum Kultury Książ 

Wlkp. 

 

Starosta Śremski Zenon Jahns (wideokonferencja) odpowiedział, że nie było wniosku o dotację. 

W ubiegłym roku udzielona została dotacja dla gminy Dolsk na bieżącą działalność Biblioteki 

Publicznej Miasta i Gminy Dolsk. W bieżącym roku planowane jest udzielenie dotacji, w takiej 

samej kwocie na działalność Centrum Kultury w Książu Wlkp. Natomiast w przyszłym roku 

zostanie udzielona dotacja gminie Brodnica. Co roku innej gminie, aby żadna nie czuła się 

pominięta.  

 

Wioleta Jastrząbek Naczelnik Wydziału Oświaty i Kultury Starostwa Powiatowego w Śremie 

(wideokonferencja) powiedziała, że nie ma już nic do dodania, ponieważ wszystko już wyjaśnił 

pan Starosta. 

 

Radny Marek Mostowski (wideokonferencja) podziękował za odpowiedź.  

Radni nie zgłosili więcej głosów. 

 

Przewodniczący Rady zamknął dyskusję i odczytał opinie Komisji stałych i Klubów. 

 

Komisja Budżetu, Rozwoju Gospodarczego Powiatu i Przestrzegania Prawa zaopiniowała 

pozytywnie projekt uchwały. 

 

Klub Radnych Platforma Nowoczesna Koalicja Obywatelska zaopiniował pozytywnie projekt 

uchwały.  

 

Klub Radnych KWW Zenona Jahnsa zaopiniował pozytywnie projekt uchwały. 

 

Klub Radnych Komitetu Wyborczego Prawo i Sprawiedliwość zaopiniował pozytywnie 

projekt uchwały. 

 

Przewodniczący Rady Marcin Szydłowski poddał pod głosowanie uchwałę. 

 

Uchwała nr XXIX/226/2021 w sprawie udzielenia gminie Książ Wlkp. pomocy finansowej w 

formie dotacji celowej została podjęta przez Radę Powiatu (16 głosów za) i stanowi załącznik nr 

19 do protokołu. 
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Ad 13. 

Przewodniczący Rady Marcin Szydłowski przeszedł do kolejnego punktu porządku obrad 

dotyczącego podjęcia uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie zasad udzielania dotacji na prace 

konserwatorskie, restauratorskie lub roboty budowlane przy zabytku wpisanym do rejestru 

zabytków. 

Poinformował, że projekt uchwały był przedstawiany na wczorajszym posiedzeniu Komisji, więc 

otworzył dyskusję i poprosił o zgłaszanie pytań. 

Radni nie zgłosili głosów. 

 

Przewodniczący Rady zamknął dyskusję i odczytał opinie Komisji stałych i Klubów. 

 

Komisja Oświaty, Kultury, Sportu i Rekreacji zaopiniowała pozytywnie projekt uchwały. 

 

Klub Radnych Platforma Nowoczesna Koalicja Obywatelska zaopiniował pozytywnie projekt 

uchwały.  

 

Klub Radnych KWW Zenona Jahnsa zaopiniował pozytywnie projekt uchwały. 

 

Klub Radnych Komitetu Wyborczego Prawo i Sprawiedliwość zaopiniował pozytywnie 

projekt uchwały. 

 

Przewodniczący Rady Marcin Szydłowski poddał pod głosowanie uchwałę. 

 

Uchwała nr XXIX/227/2021 zmieniająca uchwałę w sprawie zasad udzielania dotacji na prace 

konserwatorskie, restauratorskie lub roboty budowlane przy zabytku wpisanym do rejestru 

zabytków została podjęta przez Radę Powiatu (16 głosów za) i stanowi załącznik nr 20 do 

protokołu. 

   

Ad 14. 

Przewodniczący Rady Marcin Szydłowski powiedział, że składane interpelacje i zapytania 

rozpatrywane są w trybie przewidzianym ustawą o samorządzie powiatowym. Zgodnie, z którą 

interpelacje i zapytania oraz udzielone odpowiedzi podawane są do publicznej wiadomości 

poprzez niezwłoczną publikację w Biuletynie Informacji Publicznej i na stronie internetowej 

powiatu. Ze względu na to, że wszystkie posiedzenia odbywają się w trybie zdalnym technicznie 

nie ma możliwości, aby pokazać zdjęcia czy inne obrazy.  

 

Radna Sylwia Dopierała (wideokonferencja) powiedziała, że w przyszłym tygodniu złoży 

interpelację od pani Sołtys sołectwa Mszczyczyn, w sprawie remontu drogi powiatowej nr 4093.  
 

Starosta Śremski Zenon Jahns (wideokonferencja) odpowiedział, że w bieżącym roku jest 

planowany remont przedmiotowej drogi. Na początku droga zostanie wyrównana, a następnie 

wykonana nakładka na całej długości drogi. Prace będą trwały do momentu, aż cały odcinek 

zostanie wyremontowany. 

 

Radna Sylwia Dopierała (wideokonferencja) odpowiedziała, że przekaże tą odpowiedź 

wszystkim zainteresowanym.  

 

Radna Elżbieta Michalska (wideokonferencja) powiedziała, że na swoją interpelację dotyczącą 

renowacji ławek przy ul. Grunwaldzkiej w Śremie otrzymała odmowną odpowiedź z WZDW i po 

raz drugi odpowiedź odmowną z gminy Śrem. Pomimo tego że ławki umieszczone są w pasie 

drogowym należącym do WZDW radna otrzymała zapewnienie ustne, że gmina Śrem umieści 
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nowe ławki na terenach gminnych. Radna poinformowała, że w najbliższym czasie złoży 

interpelację w sprawie budowy ścieżki pieszo-rowerowej wzdłuż ulicy 750-lecia w Śremie.  

 

Radny Emil Majsner (wideokonferencja) powiedział, że wypowiedź pana Przewodniczącego 

zapewne dotyczyła interpelacji, którą Radny złożył w dniu dzisiejszym. Wyjaśnił, że nie chciał 

uzyskać od razu odpowiedzi. Tylko chciał, aby zostały przedstawione zdjęcia, które załączył do 

interpelacji. Radny powiedział, że nic się nie stało ponieważ pewne uwarunkowania techniczne są 

niezależne od nas. Dodał, że interpelacja dotyczy naprawy drogi wojewódzkiej nr 436 przez 

miejscowość Chrząstowo. Następnie odczytał przedmiotową interpelację, (oryginał pisma w 

sprawie OI.0003.21.2021). Radny dodał, że w styczniu i wrześniu 2019 roku pan Radny Wojciech 

Świdurski składał interpelację w tej sprawie, na którą uzyskał odpowiedzi z WZDW w Poznaniu, 

z którymi każdy może zapoznać się ponieważ są zamieszczone w BIP. Radny wyjaśnił, że remont 

był zaplanowany na odcinku o długości 28 km na kwotę 12 mln zł. 

W latach 2014-2018 wydatkowanych zostało 4 mln zł poprzez drobne naprawy w Chociczy i 

Boguszynie oraz odcinek drogi w Pyszącej. Z zaplanowanych 28 km drogi naprawionych zostało 

8 km. „Odpowiedzi z WZDW są lakoniczne, a ze strony powiatu nie ma żadnego działania. 

Wszyscy mieszkańcy zdają sobie sprawę, że jest to droga wojewódzka, ale przebiega przez nasz 

powiat. Dobry gospodarz jak zarośnie rów, który nie jest jego, ale zarośnie przy posesji to, albo go 

uporządkuje albo ciśnie we właściciela żeby to zrobił.” Bierność władz lokalnych jest dla 

Radnego zastraszająca. Temat ten poruszył na posiedzeniu komisji oświaty i odpowiedź pana 

Starosty była taka, że trzeba być cierpliwym. „Tylko, że mieszkańcy Chrząstowa, Łężku i wszyscy 

korzystający z tej drogi są cierpliwi już 40 lat. Wielu z nich nie dożyło poprawy bezpieczeństwa 

czy estetyki miejscowości.” Radny poinformował, że nie ma mieszkania lub innej nieruchomości 

w Chrząstowie żeby nie być posądzonym o jakąkolwiek prywatę. W związku z tymi wszystkimi 

okolicznościami zwrócił się do pana Starosty o podjęcie jakichkolwiek działań. Radny powiedział, 

że głosując w sprawie absolutorium wstrzymał się od głosu. Wszelkie jego głosowania są w pełni 

świadome i przemyślane. Wielokrotnie mówił dlaczego tak głosował, ale patrząc na działania a 

właściwie brak działań powinien zagłosować przeciw.  

 

Starosta Śremski Zenon Jahns (wideokonferencja) powiedział, że to jest subiektywna ocena 

pana Radnego, który nie musi go oceniać, ponieważ to zrobią wyborcy. Wojewódzki Zarząd Dróg 

w Poznaniu wszystkie drogi wojewódzkie, które znajdują się na terenie naszego powiatu 

sukcesywnie modernizuje. Drogi w kierunku Leszna, Czempinia, Zaniemyśla, Poznania zostały 

wykonane. Tylko ta jedna droga pozostała do wyremontowania. Dlatego nie można mieć 

większych uwag do WZDW ponieważ, trzeba spojrzeć na ich działania w skali makro, nie tylko 

na jedną drogę. Wskazywana przez pana Radnego droga została zmodernizowana na dłuższym 

odcinku niż pan Radny powiedział. WZDW rozpoczął remont od m. Nowe Miasto nad Wartą do 

m. Książ Wlkp. Jest to dodatkowy odcinek o długości 7 km. Marszałek Województwa 

Wielkopolskiego zapewnił, że ta droga sukcesywnie będzie kończona. Ponadto na prośbę powiatu 

został wykonany remont odcinka drogi przy ul. Rolnej w Śremie. To nie jest tak, że powiat nie 

podejmuje starań aby drogi wojewódzkie zostały zmodernizowane. WZDW również zapewnia, że 

cały odcinek drogi zostanie wyremontowany. Ponadto WZDW będzie musiał wyremontować 

również chodniki leżące w pasie przedmiotowej drogi. Starosta powiedział, że zgadza się z panem 

Radnym w kwestii poprawy bezpieczeństwa, ale Pan Radny mówi to wszystko dla swojego 

poklasku, żeby się pokazać, a władze samorządu obelżywie pomawiać. Pan Radny myli się i to 

jest nieprzyzwoite, aby używać takich słów. Starosta powiedział, że widział interpelację pana 

Radnego, ale nie jest jego wyrobnikiem, żeby mu palcem pokazywał i robił zdjęcia co należy 

zrobić. Tym bardziej, że sam często jeździ autem i monitoruje wszystkie drogi naszego powiatu.  

W bieżącym roku kilka razy dokonał oględzin w Chrząstowie i wie jaki jest stan chodnika. Nie 

potrzebuje aby Radny robił zdjęcia i domagał się ich publikacji. Pojawia się pytanie dla kogo pan 

Radny to robi, ponieważ mieszkańcy wiedzą, że ten chodnik wymaga remontu. Pan Radny udaje, 

że podejmuje działania dla naszego powiatu, a jego intencje są zupełnie inne, o których starosta 
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może mu prywatnie powiedzieć. Starosta powiedział, że ma opracowany plan działań do końca 

2022 r. Poinformował, że Powiat Śremski planuje złożyć w bieżącym roku trzy wnioski do 

Wielkopolskiego Urzędu Wojewódzkiego w Poznaniu na dofinansowanie z Rządowego Funduszu 

Rozwoju Dróg remontu dróg na odcinkach Chrząstowo - Sroczewo, Sroczewo - Zaborowo oraz 

Zaborowo - Książ Wlkp.  

Ponadto dyrektor PZD otrzymał polecenie aby remont chodnika wzdłuż dróg powiatowych w 

Chrząstowie i Łężku został ujęty w planie inwestycji na rok 2021 niezależnie od tego czy powiat 

otrzyma dofinansowanie.  

Starosta powtórzył, że nie życzy sobie aby pan Radny mu palcem pokazywał co należy zrobić, 

ponieważ takie zachowanie jest bezczelne.   

 

Radny Emil Majsner (wideokonferencja) powiedział, że dużo więcej widać jadąc rowerem lub 

idąc pieszo, dlatego zachęca aby pan Starosta przeszedł się tym chodnikiem. Dodał, że po to został 

wybrany radnym przez mieszkańców, aby takie rzeczy pokazywać.  

 

Starosta Śremski Zenon Jahns (wideokonferencja) odpowiedział, że „również został wybrany 

przez mieszkańców, a pan nie zostałby Radnym gdyby nie starował z takiego dużego okręgu 

wyborczego, więc niech pan taki szeroki nie będzie”.  

 

Przewodniczący Rady zapytał, czy Radni zgłaszają kolejne interpelacje lub zapytania?   

Radni nie zgłosili więcej interpelacji i zapytań.     

 

Ad 15. 

Przewodniczący Rady Marcin Szydłowski zapytał, czy Radni zgłaszają wnioski lub 

oświadczenia. 

 

Radny Tomasz Klaczyński (wideokonferencja) zapytał dlaczego punktu szczepień masowych w 

Hali Bazar nie obsługuje nasz szpital powiatowy tylko Szpital Podolany. Ponadto zapytał jak 

wygląda sprawa prawna składowiska odpadów w Pyszącej.  

 

Starosta Śremski Zenon Jahns (wideokonferencja) odpowiedział, że utworzenie punktu 

szczepień zostało zgłoszone gminę Śrem, poprzez Metropolię Poznań, która jest obsługiwana 

przez Szpital Podolany w Poznaniu.  Jeżeli chodzi o wysypisko w Pyszącej w dalszym ciągu 

sprawa toczy się w Naczelnym Sądzie Administracyjnym – czekamy na wyrok. Ponadto sprawa 

została zgłoszona drugi raz do prokuratury, która stwierdziła, że tam znajdują się również odpady 

zagraniczne i taką informację przekazała do Głównego Inspektora Ochrony Środowiska. W dniu 

27.05. przedstawiciele Wojewódzkiego Inspektoratu Ochrony Środowiska z Leszna wraz z 

pracownikami naszego starostwa  byli na miejscu i przeprowadzali oględziny również pod kątem 

odpadów zagranicznych. Starosta skierował podziękowania do pana Radnego Tomasza 

Klaczyńskiego w związku z podjętą przez niego inicjatywą utworzenia w Śremie wyższej szkoły 

pielęgniarstwa.  Poinformował, że na chwilę obecną zgłosiło się 60 osób do kształcenia, w tej 

uczelni.   

 

Radni nie zgłosili w tym punkcie więcej wniosków i oświadczeń.  

 

Ad 16. 

Przewodniczący Rady Marcin Szydłowski poinformował, że z panem Starostą brał udział 

w obchodach święta Konstytucji 3 Maja.  

 

Przewodniczący odczytał podziękowania, od Powiatowej Państwowej Straży Pożarnej w Śremie 

za udzieloną pomoc finansową przy tworzeniu „Sali Ognik” w siedzibie jednostki. Pismo stanowi 

załącznik nr 21 do protokołu.  
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Poinformował, że najbliższe posiedzenia komisji odbędą się 24.06 (czwartek) natomiast sesja 

odbędzie się 25.08 (piątek).  

 

Ad 17. 

Przewodniczący Rady Marcin Szydłowski podziękował za udział w obradach i zamknął XXIX 

sesję Rady Powiatu w Śremie o godzinie 1427. 

 
Protokołowała: 

Elżbieta Lewandowska - Jaśniak 

 


